
l0 stagetekort

kijken hoe we dat
kunnen oplossen.'

Maar moeten

studenten hun
ambitie voor
het ziekenhuis

wel bijstellen?

\Øant volgens

de Nederlandse

Vereniging van

Ziekenhuizen
(NVZ) hebben

ook ziekenhui-
zen deze studen-

ten straks hard
nodig.'Zieken-
huizen hebben

een doorstroom-
probleem', aldus

\Touter van der

Horst, persvoor-

lichter bij NVZ.
'De eigen ver-

pleegkundigen

gaan zich steeds

vaker specialise-

ren en daardoor

ontstaan lege plek-
ken in de teams. Die
kunnen opgevuld worden

door stagiaires die later in
dienst komen. Als ze

nu niet genoeg stagiaires aannemen,

schieten ziekenhuizen zichzelf in de

voet.'Volgens Van der Horst kunnen de

ziekenhuizen grote aantallen stagiaires

aan, als ze het maar goed organiseren: 'Ik
zie goede ervaringen met leerafclelingen

waar verpleegkundigen stagiaires coa-

chen.' Op leeraftlelingen (bijvoorbeeld

een Zorginnovatiecentrum) verlenen

stagiaires de meeste zorg eîbegeleiden

ze elkaa\ met back-up van gediplomeer-

den. Afdelingen kunnen hiermee het

aantal stagiâires verdubbelen, zo blijkt
uit onderzoekr.

Nieuwe collega's
Volgens de NVZ weten besturen van

ziekenhuizen vaak te weinig over de

problemen met stageplaatsen. Daar ligt
een taak voor verpleegkundigen.'Voor

zorgen over het stagetekort t i

verpleegkundigen zelf is het immers ook
belangrijk dat er voldoende stageplekken

komen; zij hebben strals nieuwe collega's

nodig. Het is belangrijk dat ze dit aan-

kaarten bij de Verpleegkundige Advies

Raad (V¡\R) en de leerhuismanagers, die

het op hun beurt bespreekbaar maken

bij dè Raad van Bestuur (RvB)', steltVan
der Horst, NYZ.'Z\ moeten de RvB

laten inzien dat er een trrgent probleem

is met nieuwe aanwâs voor hun bedrijf'
Ook V&VN adviseer¡ verpleegkundigen

om mee te denken ovo tr.t rtageb.l.id,
'Via een VAR kun je invloed uitoefenen

op het management of bestuur', aldus di-
recteur Kersten. '\Øe moeten nu investe-

ren om later te oog-sten.'Aerts (LOOÐ
sluit zich hierbij aan: 'Verpleegkundigen

moeten zich hard maken voor hun toe-

komstige collegat. Kijk eens rond op je

eigen werþlek: kunnen jullie het aantal

stageplekken nog uitbreiden?'

Stagebegeleiding
\Øat ook zou helpen is het oormerken

van de subsidies voor stagebegeleiding

die zorgaanbieders krijgen van het Sta-

gefonds. 'Er is geen zicht op hoe zij dat

geld besteden, zegt Langenberg (Viaa).

'Theoretisch kunnen ze er vaî alles mee

doen. Het zori ons helpen als ze dat geld

alleen kunnen uitgeven aan stagebegelei-

ding.' Aerts (LOO\D :'Zorgorganisaties
krijgen geld uit het Stagefonds voor

stagebegeleiding en tegelijkertijd ver-

dwijnen bij veel instellingen de praktijk-
begeleiders. Het Stagefonds zou ook de

scholen kunnen betalen om studenten te

begeleiden bij de instellingen.' Volgens

Van der Horst (NVZ) schort het ook
wel eens aan motivatie bij verpleegkun-

digen. 'Ik merk soms dat ze moe zijnvan
het begeleiden van stagiaires. Dat komt
dan nog eens bovenop de toch al hoge

werkdruk, Daarom is het voor verpleeg-

kundigen belangrijk dat de instelling

hen goed faciliteert in stagebegeleiding.'

Stagepla¿ts
virìden:
steedß eslLnog

sto
Verpleegkunde is zo populair dat er niet genoeg

stageplaatsen zijn voor alle studenten, Waarom zijn
verpleegkundestages toch zo moeitijk te vinden?

En hoe lossen scholen dit op?

tekst Cor¡ne de Goede fotografie lstock

e meeste scholen zijn er d,-

weer vanaf,, maar in20l3
lieten bijna alle hbo-v's

maar beperkt studenten

toe (numerus fixus). Dit
was nodig om de grote toestroom aan

studenten aan te kunnen. Voor komend
schooljaar hebben nog vijfvan de zeven-

tien hbo-v's een numerus fixus. Zo heeÍì

Hogeschool Vi aa in ZwolIe I 40 plaatsen

voor de voltijdopleiding in schooljaar

2017-2018. 'Dat aantal komt overeen

met het aantal stageplekken dat we kun-
nen bieden in het komende studiejaar',

legt Robertha Langenberg uit, verpleeg-

kundige en directeur academie Health
Care bij Viaa. 'In voorgaande jaren ftre-

gen we ruim 200 aanmeldingen. En ook
dit jaar meldden zich weer genoeg stu-

denten om de opleiding vol te krijgen.'
Ook een aantal mbo-v's heeft een nu-

merus fixus om het aantal studenten af te

stemmen op de beschikbare stageplaat-

sen, zoals ROC Nijmegen. '\(/e zoeken

met name ziekenhuisplekken, vooral
voor het eerste en tweede jaar, en GGZ-
plekken voor alle leerjaren, vertelt Aukje
Banda, communicatieadviseur bij ROC
Nijmegen. Helaas hebben ziekenhuizen

en GGZ-instellingen liefst derde- en

vierdejaarsstudenten, volgens Banda. En
de zorg verandert:'Patiënten gaan vaker

kleinschalig wonen of blijven langer

thuis wonen en lrijgen dan wijkverple-
ging. In die zorgvormen kun je minder
stagiaires plaatsen dan op een grote afcle-

ling in bijvoorbeeld een verpleeghuis',

aldus Banda. 'Bovendien merken we dat
instellingen niet genoeg capaciteit heb-

ben om meer stagiaires te begeleiden.'

Te weinig begeleiding
De behoefte aan me€r stagebegeleiders

merkt ook Hans Aerts, voorzitter van

het Landelijk
Overleg Opleidingen Verpleegkunde
(LOOÐ :'Veel zorgorganisaties moeten

bezuinigen op personeel, Ze willen de

overgebleven mankracht zo efficiënt
mogelijk inzetten en schrappen dan de

stagebegeleiding.' Volgens Aerts is dit
geen oplossing voor de werkdruk. 'Op

de lange termijn kan een stagiair je werk
verlichten. \Øant het is een misverstand

dat stagiairs niets kunnen.' Bovendien

kunnen werkgevers stagebegeleiding niet
zomaaÍ schrappen, vindt Aerts. 'Een van

de competenties van de hbo-y'er is oplei-

den. Het hoort bij het vak.'

Beroepsorganisatie V&VN valt het op

dat veel zorgorganisaties bezig zyn mer.

bijscholing van eigen personeel, bijvoor-
beeld van mbo- naar hbo-verpleegkundi-
ge. 'Daardoor geven instellingen aan dat

er geen capaciteit meer is voor studen-

ten, aldus V&VN-directeur Sonja Ker-
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sten. 'Terwijl het relatief makkelijk is om

studenten daarbij te laten aansluiten. En

het levert vaak positieve ervaringen op.'

Ziekenhuisstages
De meest gewilde stageplekken zijn die in
het ziekenhuis. Omdat dat aantal beperk
is, stimuleren sommige scholen studenten

om buiten het ziekenhuis stage te lopen.
'Studenten vinden vaak dat zorg iets is

dat je geeft in een ziekenhuis. Daarom is

bij ons de vraag naar ziekenhuisstages het

grootst', bevestigt Langenberg van Viaa,
'\Wij zien het als onze verantwoordelijk-
heid om dat ideaalbeeld bij te stellen: de

GGZ en de thuiszorg zijn ook heel ge-

schikt voor hbo-y'ers. In de ouderenzorg

willen we eveneens graag stageplaatsen,

maar daar is niet altijd een rolmodel be-

schikbaar: een verpleegkundige die een

beeld geeft van de rol van de hbo-y'er.'Sü'e

proberen samen met de instellingen te
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